
Jegyzıkönyv 
 
Készült Baté Önkormányzat Képviselı-testületének 2010. március 31-én tartott képviselı-
testületi ülésérıl.  
 
Jelen vannak: Zsalakó Ernı-polgármester 
                       Fonai Jenı-alpolgármester 
                       Bızsöny András 
                       Gobányi Sándor 
                       Tombor János 
                       Szijártó Józsefné 
                       Wittmann Dezsı- képviselık 
                       Horváth Ernı – CKÖ elnöke 
                       Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
 
Hiányzik: Bankics Krisztián – képviselı 
 
Meghívott vendégek:  
Vörösné Csap Klaudia - Esély Alapszolgáltatási Központ intézményvezetıje 
Tölgyesiné Benkı Magdolna- könyvtáros 
Végh Jánosné - teleház vezetıje 
 

- Zsalakó Ernı- polgármester köszönti a testületi tagokat, megállapítja, hogy a testület 
határozatképes, mivel  8 fıbıl 7 fı jelen van. Ismerteti a napirendi pontokat és 
megkérdezi, hogy van-e más javaslat. Más javaslat nincs a testület az alábbi 
napirendet tárgyalja.  

 
Napirendek:  

 
1. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekrıl 

                Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

2. Gyámügyi és gyermekjóléti beszámoló, Esély Alapszolgáltatási Központ 
szakmai programja, 2010. évi költségvetésérıl tájékoztató 
Elıadó meghívott: Vörösné Csap Klaudia Központ vezetıje, Patakiné Kercsó 
Szilvia-körjegyzı 
 

3. Szociális és gyámügyi rendeletek módosításáról, étkezési térítési díjról 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
  

4. Teleház és könyvtár mőködésérıl tájékoztató 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester, Meghívottak: Végh Jánosné, Tölgyesiné 
Benkı Magdolna 
 

5. Temetırıl, temetı rendelet módosításáról 
      Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester,  Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 

 
6. 2009. évi költségvetési módosításáról 

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
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7. Telkek  értékbecslésérıl tájékoztató 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

8. Akadálymentes pályázatról 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester  
 

9. Beszámoló a végrehajtási társulás 2009. évi munkájáról  
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

10. Mozgóárusítással kapcsolatos beadványról tájékoztató 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

11. Támogatási kérelmek 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 

a) Ring SC  Club Kaposvár kérelme 
b) Kaposvár MJV. Kérelme tőzoltóság eszközfejlesztésre 
c) Kötél Egyesület kérelme 
d) Bogáthy Gábor zenekarvezetı támogatási kérelme 

 
12. Kisebbségi szavazatszámláló bizottsági tagok megválasztása 

Elıadó: Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
 

13. Szociális ügyek – zárt ülésen 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester  

 
 
Napirend elıtti felszólalás:  
                       
- Zsalakó Ernı-polgármester megkérdezi, hogy van-e valakinek napirend elıtti felszólalása? 
 

- Bızsöny András: Jelzi, hogy szerinte a méhész nem vitte el a méheket, a rendeletben 
foglalt határidıre. Mit tudunk tenni ebben az ügyben? Kutyáit sem úgy kezeli ahogy 
kell, 5 kutyája az udvarban, fákat kellene neki felnyírni nem tett semmit, de ígérte. 
Méhész környékén lakók jelezték ezt. Azt mondta, hogy el fogja vinni a családokat. 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester: Ezek szerint a március 15-i határidıt  nem tartotta be.   

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: Felhívjuk a figyelmét, hogy jelentse be , hogy 

március 15-ével hány méhcsaládja van,  utána mehet az  ellenırzés, majd 
szabálysértés indulhat ellene.  

 
- Zsalakó Ernı - polgármester  sajnos  sok a kóbor eb is. Nehéz ezeket megfogni.  

 
- Bızsöny András: Jelzi, hogy a mőanyag flakon prései el vannak törve, 50 e Ft-ért van 

prés lehetne venni.  
 

- Fonai Jenı: Véleménye szerint a gólyafészek a kastélynál nem szerencsés helyen van. 
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1. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekrıl 
                Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester tájékoztatja a testületet az alábbiakról:  
- Kistérségi szavazóverseny  volt a kultúrházban, több mint 60 fıvel, jól sikerült.  
 
-  Javasolja a Batéban dolgozó, de kistérségnél foglalkoztatottak részére is étkezési 

hozzájárulást havi 3000,-Ft-ot megállapítani, úgy hogy ezen összeget a kistérségnek 
utalja az önkormányzat. 

 
- Elmondja, hogy a  körjegyzı is elkészítette az elıterjesztést az egyesületek 

támogatásával kapcsolatos összeférhetetlenségrıl.  
 

-  Gobányi Sándor : Elmondja, hogy az összeférhetetlenség került szóba az ı részérıl az 
elmúlt ülésen, most további kérdések merülnek fel. Ha ez akadálya egy pályázati 
rendszerben történı döntésnek, civil szervezetek támogatásának, összeférhetetlenség 
nélkül hozza a döntést a testület. Nem kötelezı feladat ez, helye lenne a rendeletben 
erre. Felvetıdik kérdés, összeférhetetlenség ilyen súlyos, ezt mikor szükséges 
megállapítani, mikor kell ezt megállapítani, a testület felállásakor vagy mikor?  
Utólagosan, vagy mikor áll fenn ez a helyzet? Ilyen fajta konstrukcióban jó az, ahogy 
az önkormányzat szabályozta? 

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: Most a költségvetési rendeletben került ez 

szabályozásra, tételesen felsorolva, hogy ki mennyi támogatást kap, errıl nem külön 
dönt a testület. Tavaly a beadott kérelmeknek megfelelıen kaptak támogatást, idén a 
tavalyi szinten.  Minden képviselı tudja, hogy melyik egyesületben milyen pozíciót 
tölt be, ezt neki kell jelezni, az adott ügy tárgyalásakor, hogy érintett. 

 
-  Gobányi Sándor: Lehetne a döntésre akár külön bizottságot is létrehozni. Van értelme 

errıl beszélni. Ez akár társadalmasítható is, akár civil szervezetek is bevonhatók egy 
ilyen döntés elıkészítésébe.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester: Javasolja a kistérségnek legyen átutalva  az étkezési 

hozzájárulások  összege, errıl kér szavazást. 
 
-  Gobányi Sándor:  Ki fizeti, ki biztosítja ennek a forrását?  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester javasolja a támogatást, mivel a többi közcélúval azonos 

munkát végeznek, csak éppen nem Baté önkormányzat foglalkoztatja ıket.  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
31/2010. /III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a kaposvári kistérség által Batéban foglalkoztatott 
közcélú dolgozók részére az önkormányzat 3.000,-Ft/hó melegétkeztetési utalvány 
juttatásához szükséges forrást biztosítja az SZJA vonzatával együtt.  
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Kéri a polgármestert, hogy keresse meg a kistérséget, hogy ezen foglalkoztatottak részére a 
juttatást biztosítsák, az önkormányzat a juttatáshoz szükséges forrás átutalásáról havonta 
intézkedik.  
 
Határidı: minden hó 5-e 
Felelıs: polgármester 
 

 
2. Gyámügyi és gyermekjóléti beszámoló, Esély Alapszolgáltatási Központ 

szakmai programja, 2010. évi költségvetésérıl tájékoztató 
Elıadó meghívott: Vörösné Csap Klaudia Központ vezetıje, Patakiné Kercsó 
Szilvia-körjegyzı 

 
a) Beszámolók:  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester köszönti az intézmény vezetıjét és a családgondozót,  
megkéri ıket, hogy amennyiben igénylik egészítsék ki a beszámolót.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia - körjegyzı elmondja, hogy  jó az együttmőködés a 

gyermekjóléti szolgálattal, a problémásabb eseteket átbeszélik. Legfontosabb a 
prevenció, erre kell nagyobb  hangsúlyt fektetni. 

 
- Koósné Batykó Éva - családgondozó: Elmondja, hogy  folyamatos a kapcsolattartás, a 

szülık együttmőködık. 
 

- Gobányi Sándor: Megkérdezi, hogy milyen a szülık részérıl a családgondozó 
fogadtatása? 

 
- Koósné Batykó Éva- családgondozó : szerencsére a  település lakóit jól ismeri . Együtt 

mőködık a szülık, a gyermekek, megígérik a dolgokat. Egyértelmő elutasításra nem 
került eddig sor. 

 
-  Gobányi Sándor: Úgy gondolja, hogy köszönettel kellene ezt a munkát illetni a 

testület részérıl. Családgondozók fogadtatása, nem minden településen egyértelmő. 
Szerencsés, hogy nagy helyismerete van a családgondozónak, fontos a bizalmi elv és a 
szakértelem is. Ez köszönhetı a körjegyzıség dolgozóinak és a családgondozóknak is.  
Kevesebb problémát kíván a jövıre  és jó munkát. 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz a beszámoló elfogadására.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza: 
 
32 /2010./III.31./sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Községi Önkormányzat Képviselı-testülete a Baté Községi Önkormányzat 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámolót elfogadja.  
A képviselı-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésrıl a DDRÁH Szociális 
Gyámhivatalát tájékoztassa.  
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Felelıs. Polgármester 
Határidı: 2010.05.31.   

  
b) Szakmai programról:  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester kéri az intézmény vezetıjét, hogy a szakmai program 
módosításait ismertesse.  

 
- Vörösné Csap Klaudia - intézményvezetı: elmondja, hogy  2009. évben volt  a 

szakmai ellenırzés az intézménynél, a jogszabályi változásnak megfelelıen pótolni 
kellett ezeket, fıleg ezt tartalmazza a program, rövid tájékoztatót írt errıl. 

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
33/2010. /III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete az Esély Alapszolgáltatási Központ módosított 
Szakmai programját a mellékletben foglaltak szerint elfogadja.  
 
Határidı. Azonnal 
Felelıs: polgármester  

  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester köszönti az intézmény vezetıjét és a családgondozót. 
Elıször javasolja a költségvetési kérelemrıl dönteni. 2010.  02.15-én döntött a testület 
a beterjesztett költségvetésrıl, majd utána számszaki dolgokra hivatkozva módosulást 
kértek és az önkormányzatnak ezáltal  700 e Ft-tal többet kellene átadni. Ezt az 
önkormányzat a rendeletébe nem tudja már beépíteni, egyébként is lesz az 
intézménynek itt maradványa, mivel 1 fıt kölcsön adott Baté a közcélú dolgozóiból . 

 
- Vörösné Csap Klaudia- intézményvezetı : Úgy tudja, hogy  nem lett betervezve a 

helyettesítendı bére már év elején, ezért valószínőleg nem fog maradni 
pénzmaradvány ebbıl. 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester nem javasolja a költségvetést növelni.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
34/2010. /III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
 Baté Önkormányzat Képviselı-testülete az Esély Alapszolgáltatási Központ 2010. évre 
elfogadott költségvetését és ezzel együtt a Baté önkormányzatra jutó finanszírozást nem növeli 
meg  - a Taszári körjegyzı által 2010. 02.19-én jelzett  számítási hiba miatti -  700 e Ft-tal. 
 
Továbbá jelzi, hogy az önkormányzat az Esély Alapszolgáltatási Központ  költségvetésbe 
betervezett 1 fı táppénzen lévı dolgozó helyettesítésének költségeit átvállalta, amelybıl 
várhatóan az intézménynek maradványa keletkezik, ezért kéri az  intézmény vezetıjét, hogy a 
2010. évre elfogadott költségvetésbıl gazdálkodjon. 
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Kéri a polgármestert, hogy a gesztor önkormányzatot tájékoztassa a döntésrıl.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
 

 
3. Szociális és gyámügyi rendeletek módosításáról, étkezési térítési díjról 

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
 
 
 a) Szociális rendelet módosításáról : 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester kéri a körjegyzıt, hogy a rendelet módosításról szóló 
elıterjesztést egészítse ki.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı elmondja, hogy az Esély Alapszolgáltatási 

Központnál mint intézménynél került sor az étkeztetés igénylésére, ezért a Központ 
vezetıjének a térítési díj csökkentésére, mérséklésére lehet felhatalmazást adni. Ezt 
hasonlóan javasolja elfogadni, mint a gesztor önkormányzatnál. A térítési díjat is a 
gesztor számolta a normatívákból. Az étkeztetést a batéi konyhából tudják vásárolni, 
ahol természetesen az intézménynek a vendégebéd árát kell kifizetni, itt kérdés, hogy a 
különbözetet az intézmény tudja-e vállalni, ami kb. 50 Ft/nap.  

 
- Vörösné Csap Klaudia- intézményvezetı: A térítési díjat ık számolták ki a 

normatívákból, itt 10  Ft-ra kell kerekíteni, tavaly volt differenciálás, idén már nincs. 
A felhatalmazást a csökkentésre jó lenne átruházni, mivel így gyorsabb lenne a döntés.  

 
-  Gobányi Sándor: Támogatni tudja ezt. 

 
-  Zsalakó Ernı-polgármester : jó lenne errıl információt kapni, esetleg zárt ülésen, 

hogy kik kaptak kedvezményt. Jó lenne errıl tájékozódni. 
 

-  Vörösné Csap Klaudia- intézményvezetı  :havonta fogják  küldeni erre vonatkozóan a 
névsort.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı javasolja kiegészíteni a térítési díj csökkentéssel, 

elengedéssel hasonlóan, ahogy a gesztor tette. Felolvassa az erre vonatkozó taszári 
szabályozást, továbbá  térítési díj   490 Ft/nap lenne. 

 
- Vörösné Csap Klaudia- intézményvezetı:  A szociális adag ugyanannyi legyen, mint a 

vendégebéd adagja, ezt kéri. 
 

-  Fonai Jenı: fennállhat-e  a veszély arra, hogy ne a batéi óvodából vigyék az ebédet, 
hanem máshonnét az Esély.  

 
- Gobányi Sándor: Kéri az intézmény vezetıjét az  elıbbi témához kapcsolódva,  hogy 

az átvett étel mennyiségét, minıségét ellenırizze, ellenıriztesse. Legjobb  helyben 
lerendezni, ha valakinek az étel mennyiségével problémája van.  

 



 7 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı : Javasolja még a kamatmentes kölcsönnél 
szabályozni, hogy ott kizárható a következı kamatmentes kölcsön felvételébıl  az, aki 
az addig felvettet nem fizette vissza, nem az egész átmeneti segélyezésbıl kerülne 
kizárásra csak ebbıl a formájából. 

 
-  Zsalakó Ernı-polgármester kéri a képviselıket, hogy elıbb a módosításokról 

szavazzanak a körjegyzı által tett kiegészítésekre vonatkozóan, kamatmentes kölcsön 
és az étkezési térítési díj csökkentés átruházásáról.   

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal  a szociális 
rendeletre tett módosításokat elfogadja.  
 
- Zsalakó Ernı-polgármester kéri a testületet, hogy a módosításokkal kiegészítve a 
rendelet elfogadásáról szavazzanak.  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
 

Baté Község Önkormányzat Képviselı-testületének 2/2010.(IV.1.) önkormányzati 
rendelete A szociális ellátások helyi szabályairól szóló  15/2004.(V.27) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 
 
b)  Gyermekvédelmi rendelet módosításáról :  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester kéri a körjegyzıt, ha kívánja, egészítse ki a rendeletet.  
 
- Patakiné Kercsó Szilvia - körjegyzı : Itt is lehetısége van, lehet az 

intézményvezetınek a térítési díj csökkentésére, kedvezmények adására, amennyiben 
ez szabályozásra került.  

  
- Gobányi Sándor: ezt most egyelıre nem javasolja, intézményvezetı esetleg forduljon 

a testülethez, ha ilyen probléma adódik, hogy nem tudják kifizetni.  
 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı ez most is  így van, negyedévente a fenntartó felé 
jelezniük kell.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz a rendelet módosítás elfogadására.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
 

Baté Község Önkormányzat Képviselı-testületének 3/2010.(IV.1.) önkormányzati 
rendelete 
A gyermekvédelem helyi rendszerérıl szóló  16/2004.(V.27.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 
 
c) Térítési díjakról 
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- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz a vendégebéd és a büssüi óvodába vitt ebéd 
térítési díjának meghatározására az elıterjesztés alapján.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
35/2010./III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete az önkormányzat és az intézményeinek 
alkalmazottainak és a vendégek étkeztetési térítési díját 2010. április 1-jétıl a Batéi 
Szivárvány Tagóvodában 432 Ft+ áfa Ft/adagban határozza meg. Más óvodába szállított 
háromszori étkezés díját 400 Ft+áfa/adagban határozza meg a mellékelt táblázat alapján.   
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
  

 
4. Teleház és könyvtár mőködésérıl tájékoztató 

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester, Meghívottak: Végh Jánosné, Tölgyesiné 
Benkı Magdolna 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester köszönti a teleház vezetıjét, könyvtárost. Kéri ıket, ha 

kívánják, a beszámolójukat egészítsék ki.  
 
- Végh Jánosné- teleház vezetıje: nem kívánja kiegészíteni a beszámolót.  

 
- Tölgyesiné Benkó Magdolna - könyvtáros: Az írásos tájékoztatóját ismerteti. 

Elmondja, hogy  20 éve könyvtáros.  Értékes könyvállomány áll rendelkezésükre. 70 
beiratkozott olvasó van. Tegnap szakmai napon vett részt, ahol elmondták, hiába nagy 
az  elektronikus információhoz való hozzájutás, akkor is  szükséges az olvasás, a 
szövegértés, a könyvtárnak van jövıje; így fejezte be Dr. Nagy Attila olvasáskutató a 
beszédét is.  

 
- Szijártó Józsefné :  kitartást kíván a jövıben a dolgozók részére.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester : Elmondja, hogy az induláskor még tartottak a 

mozgókönyvtártól, de nyertek ezzel és úgy érzi sok szakmai tájékoztatást kapnak, 
gyarapodik az állomány, tárgyi eszközök is. Az ezt követı beszerzések a kistérség 
állományába kerülnek ugyan, de Batéból ezeket nem viszik el. Örül a teleházzal 
kapcsolatban, hogy jól mőködik, sokan igénybe veszik, szükség van rá. Szerencsére 
ezeket tudja biztosítani az önkormányzat. Jól ismerik a dolgozók az itt élı gyerekeket, 
odafigyelnek rájuk, jó döntés volt ezen intézmények létrehozása is. Az állomány is 
folyamatosan gyarapodik, a megfelelı szinten biztosítani tudják a kornak megfelelıen 
az információkat. Ez az intézmény továbbra is jó kezekben van, oktatást, kultúrát, 
közmővelıdést szolgálja, további jó egészséget kíván az itt dolgozóknak, köszöni a 
munkáját.  

 
- Bızsöny András – megkérdezi, hogy a teleházba is ingyen jön az internet? 

 
- Végh Jánosné- teleház vezetıje -  Igen és ingyen is adják tovább. 
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- Gobányi Sándor:  egyetért a polgármesterrel. Rangja van a könyvtárnak, a teleháznak 

Batéban, minden évben ezt értékeli is a testület. Gratulál, továbbra is így legyen ez. Az 
az intézmény amit félve számolt fel korábban a testülete – Általános iskola -  a 
„kultúra szentélye” maradt, ezért az avulás látszatát is el kell kerülni ott. Egy 
intézménye  van az önkormányzatnak helyben az  óvoda,  javasolja, hogy ık is 
menjenek le, üljenek le a géphez is akár. Oda kell szoktatni a gyerekeket. Talán kritika 
az lehet, hogy az önkormányzat honlapján  ha a könyvtárt keresik , akkor  a honlapon 
nem sokat találnak róla, ha a teleházat, arról sem. Aktualitás kellene ehhez. Ott 
jelenjenek meg információk a könyvtár és teleház vonatkozásában is. A két intézmény 
elismert dolgozóját tisztelje meg a testület azzal, hogy a honlap üzemeltetésében 
felelıs szerepet játszanak ık is a jövıben, a testület felé majd késıbb javasolni fogja 
ezt. Sajnos a statisztikák  nem mindent tükröznek. Jelenleg szerinte ezek az 
intézmények többet adnak ezeknél a statisztikáknál pl. bizonyos rendezvényeket 
ajánlanak, ki-mit kapott stb.  Évente egyszer-kétszer lehetne programot is szervezni, 
kultúra iránt érdeklıdık rangja emelkedne. Köszöni a munkájukat , sok sikert kíván. 

 
- Tölgyesiné Benkı Magdolna -könyvtáros: elmondja, hogy még az óvodások is  járnak 

a könyvtárba, teleházba is. Iskolából is küldik ıket, hogy a kötelezı olvasmányokat ott 
megtalálják, középiskolások is jönnek. Megyei Könyvtár honlapján rajta van a batéi 
könyvtár is.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz a beszámolók elfogadására, majd a 

könyvtár SZMSZ-nek elfogadására.  
 

Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
36/2010./III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a könyvtáros munkájáról készült beszámolót 
elfogadja, további munkájához sok sikert kíván.  
 
Határidı: Azonnal 
Felelıs: polgármester 
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
37/2010./III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a teleház vezetıjének  munkájáról készült 
beszámolót elfogadja, további munkájához sok sikert kíván.  
 
Határidı. Azonnal 

      Felelıs: polgármester 
 

Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
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38/2010. /III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a batéi mozgókönyvtár Szervezeti és Mőködési 
Szabályzatát a mellékletben foglaltak szerint elfogadja.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs. Polgármester 

 
5. Temetırıl, temetı rendelet módosításáról 
      Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester,  Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 

 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester : javaslatot tesz a tervezett módosítás elfogadására. A 
tervben a temetı tovább folytatásának lehetısége van a testület elıtt terv szinten. 
Szakember készítette el ezt a javaslatot. Díszsírhelyekkel kapcsolatban vannak 
aggályai, véleménye szerint erre még idıt kell adni, ezt át kell még gondolni. Az öreg 
temetıvel is kellene foglalkozni, hiszen még sokan látogatják, volt temetés is oda, és 
még szerepelnek üres sírhelyek, síremlék is van olyan, ahol már a  hozzátartozó neve 
ott szerepel. Véleménye szerint oda már újat nem kellene engedni. A hatályos 
rendeletünk határidıkkel is foglalkozik, nyomatékosítani kell azt, hogy azon 
hozzátartozók, akiknek a megváltott sírhely a 25 éves használatot  meghaladta az a 
további használatban nyilatkozzon, hogy mit kívánnak tenni, újra megváltják vagy 
sem. Akár lehetne ezt egy szélesebb nyilvánosság elé is terjeszteni és így lehetne 
dönteni róla. A díszsírhellyel az a problémája, hogy ki mondja meg azt, hogy kit lehet 
oda temetni. 

  
- Fonai Jenı:  a díszsírhely  inkább városokban jellemzı. 

 
-  Gobányi Sándor: A temetı bıvítésének és használatának rendjére vonatkozó tervet 

megoldja a  temetı kataszterének a naprakészségét biztosítandó passzus, beleértve 
annak a vezetésére kötelezett embert is. Fejlesztésével és üzemeltetésével kapcsolatos 
terv elfogadása és kidolgozása valamikor a nyár közepére elkészülhetne. Össze kell 
ülni ezzel kapcsolatban. Közszemlére javasolná bocsátani a tervet, amely a 
költségkihatásokat is tartalmazhatja, határidıket is akár.  A díszsírhely véleménye 
szerint nem ekkora településre való. Elıfordult olyan eset, hogy temetéskor nem 
kondult meg a harang, de igényelnék, hogy legalább egyszer konduljon meg. Az 
egyház tulajdonában lévı harang kongatását nem engedték egyes esetekben. Temetı 
üzemeltetıje az önkormányzat, az önkormányzat tulajdonában lévı haranglábat 
lehetne akár erre a célra használni, vagy más temetıben lévı harangot oda helyezni, 
esetleg megszenteltetni. A tervet közszemlére lehet tenni. Harang az kb. 500 e Ft 
lenne. Akár a lakosság is támogathatná esetleg  ezt egy jelképes 10 Ft/fıs 
hozzájárulással. 

 
-  Fonai Jenı: szerinte kevés olyan  hely van  , ahol a ravatalozó és a templom ilyen 

közel van egymáshoz. Megkérdezi, hogy a szabálysértési rendelkezések mire 
vonatkoznak? 

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: felolvassa a módosítandó rendelkezéseket, a 

változott törvényi szabályozás miatt meg kell mondani, hogy melyik szabálysértési 
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hatóság jár el, most az ellenırzési kötelezettséget a kijelölt városközponti jegyzıkhöz 
telepítették. 

 
- Zsalakó Ernı - polgármester :  Javaslatot tesz a rendelet elfogadására. 

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
 
 Baté Község Önkormányzat Képviselı-testületének 5/2010. (IV.1.) önkormányzati 
rendelete: A  köztemetıkr ıl szóló 8/2000.(X.12.) önkormányzati rendelet módosításáról  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz arra, hogy a testület 2010. június 30-ig 
tárgyalja a temetı használatával kapcsolatos tervet  és ezen idıpontig biztosítsa a  
temetı bıvítésének,  nyilvántartások naprakészségét . 

 
 Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza: 
 
39/2010./III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete megbízza a polgármestert, hogy a temetı bıvítésével 
kapcsolatos szabályozást júniusban terjessze a testület elé, és a nyilvántartások 
naprakészségét ezen idıpontig  biztosítsa. 
 
Határidı: 2010. 06. 30.  
Felelıs: polgármester 
 

 
6. 2009. évi költségvetési módosításáról 

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz az elıterjesztés és a rendelet elfogadására.  
 
- Gobányi Sándor: köszöni az elıterjesztést,  az abban foglaltakkal egyetért.  

 
Baté Községi Önkormányzat Képviselı-testületének 5/2010. (IV.1.) önkormányzati 
rendelete 
 Az önkormányzat  2009. évi költségvetésrıl szóló 1/2010. (II.26.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 
7. Telkek  értékbecslésérıl tájékoztató 

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester:  Tájékoztatja a testületet, hogy a telkekrıl elkészült az 

értékbecslés, de még a jogerıs telekalakítási engedély nincs meg. Amennyiben nagy 
szükség van rá a telkek értékesítésére igény esetén elıszerzıdést lehetne kötni, 
tényállásról tájékoztatjuk a vevıt, hogy amíg jogerıs  engedély nincs addig építési 
engedélyt nem kérhet, mindent csak a saját kockázatára és terhére készíthet el. A 
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vételár 50%-át lehetne elkérni,  a jogerıs telekalakítást követıen aláírnák a végleges  
adásvételi szerzıdést. 90 napos fizetési haladékot adtak korábban, de  ezt mérsékelni 
lehetne akár 6 hónapra is. 5 éves beépítési kötelezettség maradna. Nem foglaló lenne, 
hanem elıleg. Telekalakítás rendje változott az idei évtıl a Földhivatal az engedélyezı 
hatóság, nem lehet tudni, hogy a hatóság hogyan fogja ezt engedélyezni, lehet, hogy 
hosszú ideig ez el fog húzódni. 

  
- Gobányi Sándor -  Egyetért ezzel, de nem érti, hogy ha a telek alkalmas eladásra, 

miért nem lehet az egész összeget elkérni. Értékbecslı  180 határidıt mond az árra 
vonatkozóan. Várhatóan az ingatlan értéke nem fog változni, kvázi kamatmentes 
kölcsönt adna ezzel a testület. Várakozási idıt nem javasolja növelni.  Elıleg 
kérésével azért ért egyet, mert ha meghiúsul az üzlet bármi okból, akkor nem kell a 
kétszeresét fizetni az önkormányzatnak sem, ha felét kifizeti az ügyfél, akkor nem kell 
azt húzni még további 90 napra. A közmő kiépítése a vásárló feladata lesz. 

  
- Zsalakó Ernı – polgármester a villanyra rákötési lehetısége van ingyen, telekre 

ingyen kérheti. A gázt nem köti be ingyen a szolgáltató és a  vizet sem. 
Hálózatfejlesztési hozzájárulást az önkormányzat a vízre nem kért a túloldali telkeknél 
sem.  

 
- Gobányi Sándor: Ha  van egy konkrét érdeklıdı, akkor az 50%-ot fizesse elılegként , 

a számla további részének  kiegyenlítése maradjon 90 nap. 
  

- Zsalakó Ernı - polgármester : Az elıszerzıdésben mindent bele kell írni, hogy mit 
vállal a vevı, a közmővesítést is.  

  
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı : Legyen-e meghirdetve ez az újságban? Az 

elıszerzıdés feltételeit a határozatban is pontosan rögzíteni kell.  
 

- Zsalakó Ernı - polgármester: A  víz, villany, gáz vonatkozásában biztosított a rákötés. 
A partfal élétıl 6- 8 méterre van a telekhatár, ez a rajzon nem látszik. 

  
- Fonai Jenı: A mérési vázrajzon ez nem szerepel. 

  
- Zsalakó Ernı - polgármester  Nem lehet azt elképzelni, hogy a telekhatár a partfal éle.  

A hátsó határvonalak ki vannak jelölve 5 sarkot kicövekeltek, ezek nem  a horhóban 
vannak, ott még mögöttük egy főnyíró gép is elfér. 

  
- Gobányi Sándor: A  m2 alapján van meghatározva ez, remélhetıleg jól van ez 

kimérve.  
 

- Fonai Jenı: Gázt hogyan tudja rákötni, a gerincrıl? 
 

- Zsalakó Ernı - polgármester: errıl  pontosan tájékoztatva lesz  a vásárló. Javaslatot 
tesz arra, hogy a telkek a jogerıs telekalakítási engedélyig igény esetén 
elıszerzıdéssel kerüljenek értékesítésre. A telkek  megközelítési lehetısége murvás , 
kavicsos. Az elıszerzıdésbe 50 %-os elıleg fizetése legyen kikötve, a többi 90 napos 
határidıvel legyen fizetve.  A jogerıs telekalakítási engedély meglétét követıen kerül 
sor az adásvételi szerzıdés megkötésére. 5 éves beépítési kötelezettséget kell vállalni. 
Ha megvan a jogerıs telekalakítási engedély, akkor már foglalót kell a szerzıdésben 
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kikötni. A telkek árát az értékbecslésben foglaltak szerint javasolja meghatározni. A 
közmővesítés kiépítése a vásárló feladata.  Helyben szokásos módon ki kell hirdetni. 

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete   7 igen egyhangú szavazattal az alábbi 
határozatot hozza:  
 
40/2010./III.31./ sz. Baté önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a tulajdonát képezı alábbiakban szereplı hrsz-u 
és értékő telkeit értékesítésre kijelöli, melynek kialakítását a Földhivatalnál 
engedélyezésre beadta:  
 
hrsz Telek nagysága –

m2 
Egységár Ft/m2 Telek vételára 

áfával – Ft 
274/5 1201 1200 Ft/m2 1.801.500 
274/6 1396 1200 m2-ig – 1200 

Ft/m2 
  196 m2  -  700 
Ft/m2 

 
1.971.500 

274/7 1605 1200 m2-ig – 1200 
Ft/m2 
 405 m2      - 700 
Ft/m2 

 
 
2.154.400 

274/8 1816 1200 m2-ig – 1200 
Ft/m2 
616 m2 – 700 Ft/m2 

 
2.339.000 

274/9 2025 1200 m2-ig – 1200 
Ft/m2 
825 m2 – 700 Ft/m2 

 
2.521.900 

 
 Az ingatlanok közmővesítési lehetısége vezetékes víz, villany  vonatkozásában biztosított, 
mely rákötést a Fı utca nyugati oldalán húzódó rendszerrıl a tulajdonosoknak kell 
megoldania. A vezetékes földgáz ellátás a szolgáltatóval történı külön megállapodás 
alapján oldható meg.  A szennyvízelvezetés saját akna kiépítésével oldható meg. Az 
ingatlanok megközelítését biztosító murvás, kavicsos út az önkormányzat tulajdonát 
képezi. A lakótelkek eladása 5 éves beépítési kötelezettség elıírásával történik. A 
szerzıdést bontó feltétel a beépítési kötelezettség elmaradása, melynek esetleges 
bekövetkezése esetén a vevı kizárólag a befizetett vételárra tarthat igényt. Beépítési 
kötelezettség biztosítására az önkormányzat javára 5 éves elidegenítési tilalom kerül 
bejegyzésre az ingatlan-nyilvántartásba. 
 
A képviselı-testület meghatározza, hogy egy lakótelekre vonatkozó vételi igényt fogad el 
minden vevıtıl, vagy vevıktıl családpolitikai indokból.  
 
A képviselı-testület felhatalmazza  a polgármestert, hogy a jogerıs telekalakítási engedély 
megérkezéséig, ingatlan-nyilvántartási bejegyzés elkészültéig a vételár kifizetésére a vétel 
legalább 50%-át elılegként való megfizetése mellett elıszerzıdést kössön, a vételár 
további 50%-ára 90 napos fizetési haladékot engedélyezzen. 
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A képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a jogerıs telekalakítási engedély 
kiadása után a  vételár kifizetésére a vétel legalább 50%-ának  foglalóként való 
megfizetése mellett a vételár további 50%-ára 90 napos fizetési haladékot engedélyezzen. 
Ez esetben a lakótelek eladása az önkormányzat tulajdonjog fenntartása mellett történhet 
a vételár teljes kiegyenlítéséig.  
 
A képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a határozatban foglaltakat 
szerint a telkek értékesítését helyben hirdesse meg, és a beérkezett ajánlatokra 
vonatkozóan adásvételi szerzıdéseket, elıszerzıdéseket megkösse, aláírja.  
 
A   testület meghatározza, hogy az értékesítésre a beérkezett ajánlatok  sorrendjében 
kerülhet sor.  
 
Határidı: meghirdetésre azonnal, beszámolás folyamatosan  
Felelıs: polgármester 

 
8. Akadálymentes pályázatról 

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester  
 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester elmondja, hogy 4 ajánlat érkezett a Körjegyzıség 
akadálymentesítésére, amelybıl a legjobb, legalacsonyabb ajánlatot javasolja 
elfogadni, amit a Rekord Kft. adott, megfelelı referenciákkal. Javasolja a szerzıdést 
megkötni velük.  

 
 Baté Önkormányzat Képviselı-testülete   7 igen egyhangú szavazattal az alábbi 
határozatot hozza:  
 
41/2010./III.31./ sz. Baté önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a Körjegyzıség akadálymentes pályázatán a 
Rekord Építı és Szerelıipari  Kft – Kaposvár,Teleki u. 16-18.   hirdeti ki gyıztesként, aki 
a legkedvezıbb árajánlatot tette. 
 
Megbízza a polgármester, hogy  13.700.000,- Ft összegben kösse meg  a vállalkozói 
szerzıdést.  
 
Határidı: 2010. 04. 30. 
Felelıs: polgármester 
 
- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz  a munkálatokkal egyidejőleg a Mővelıdési 

Háznak a  kultúrtermének a felújítására is maximum 1500 e Ft értékben, erre kéri a 
felhatalmazást.  

 
Baté önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
42/2010./III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
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Baté Önkormányzat Képviselı-testülete megbízza a polgármestert, hogy a Mővelıdési Ház 
belsı felújítására kössön megállapodást maximum: 1500 e Ft értékben.  
 
Határidı: 2010.04.30. 
Felelıs: polgármester 
  

9. Beszámoló a végrehajtási társulás 2009. évi munkájáról  
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz a beszámoló elfogadására.  
 

Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
43/2010. /III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
 Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a Kaposvári Végrehajtási Társulás 2009. évi 
munkájáról készült beszámolót elfogadja.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 

  
10. Mozgóárusítással kapcsolatos beadványról tájékoztató 

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester tájékoztatja a testületet, hogy a mozgóárusítással 

kapcsolatos beadvány érkezett a testülethez, amit több településre eljutattak a 
vállalkozók. A beadványban  egy határozott kéréssel fordultak hozzánk, hogy  
szüntesse meg a testület ezen  tevékenységet fıleg az  élelmiszer és vegyi árusokra 
vonatkozóan.  Az önkormányzat közterület nem rendeltetésszerő használatáról szóló  
rendeletében  benne van, hogy lehetıség van ilyen tevékenységre.  Javasolja errıl 
tájékoztatni a beadványt adókat, nem konkrétan elutasítani a beadványt, hanem 
udvariasan tájékoztatni kell ıket errıl. Véleményeket kér ebben az ügyben. 

  
- Wittmann Dezsı:  Véleménye szerint itt  határozott kérelemrıl van szó, az 

elıterjesztés is kemény és szigorú, az írásos elıterjesztés véleménye szerint ezt  egy 
kézlegyintéssel elintézte, azzal, hogy a beadványt javasolja elutasítani, hatáskör 
hiányában, továbbá szükség esetén  felülvizsgálja a rendeletét úgy, hogy  a díjat 
megemelni  most ez miatt diszkriminatív lenne. Úgy tudja, hogy ez egy mozgó ABC, 
nem tudja ki ez, aki miatt ilyen beadvánnyal éltek. És ha ez miatt Bıszénfa 
önkormányzat kitiltotta? Közterület-foglalásra lehet vagy kell engedélyt adni? Ha 
lehet, ha kell, ki kell adni ezt, de a mőködési engedélyt nem az önkormányzat adja ki, 
akkor mirıl beszél a testület? Nincs ellene, de ez nem ad stabilitást a lakosságnak, 
mint egy fix bolt. A falu lakossága meg van elégedve jelenleg is a mőködı  boltokkal. 
Nem kell elmenni felette sötéten. Javaslata, hogy kell vele foglalkozni.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı :  A hatáskör hiánya az, hogy nem a helyi 

önkormányzat, jegyzı adja ki a mőködési engedélyt. A közút kezelıjének a közterület 
hozzájárulást kell kiadni, ha határidıben nem adja meg, vagy nem utasítja el, akkor ez 
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hozzájárulásnak minısül. Ez a hallgatás-beleegyezés szabálya. . Azért kell vele 
foglalkozni, mivel a  díjat felül lehet vizsgálni, ezt lehet módosítani, ez 2005. év óta 
nem volt módosítva.  

 
- Bızsöny András   Kapott engedélyt a mozgóárus? 

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı az engedélyt a kereskedelmi törvény alapján nem a 

körjegyzıség adja ki, hanem a székhely szerinti jegyzı, az önkormányzat csak 
hozzájárul a közterület-foglaláshoz a rendelet alapján.     

 
- Szijártó Józsefné : Úgy gondolja, hogy Batéban a helyi boltokban mindent megkap a 

lakosság. 
 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı a testületnek jogában áll a rendelet módosításra is, 
akár a mozgóárusítás kitiltására is, de fel kell vállalni akkor azt a következményt, hogy 
ez diszkriminatív a versenyt korlátozza, ezért várhatóan az Alkotmánybíróság a 
döntést megsemmisíti és akkor még esetleg kártérítést is fizethet az önkormányzat.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester mit tenne akkor valaki, ha a bolttal szembe jönne egy 

vállalkozó, hogy oda boltot kíván építeni? Akkor milyen jogon tiltanánk meg? Az 
önkormányzat alkotta meg a rendeletet, ezt kell betartanunk, ha engedtük, és ha fizet, 
akkor jogosan árul.   

  
- Horváth Ernı-CKÖ elnöke Sajnos vannak idıs emberek, akik nem tudnak elmenni a 

boltba, jó ha házhoz jön az árus. Természetesen a helyi vállalkozót is szeretik, a helyi 
vállalkozónak is igaza van.  

 
- Gobányi Sándor: Kérdés, hogy megtiltható-e a mozgóbolt árusítása? Körzetközpont 

jegyzıje, ha kiadja az engedélyt, minek alapján adja ki? A rendeletben a M2-ben 
történı mozgóárusítás van, mozgóboltból történı árusítás 250 ft/m2. Mozgóboltnak 
meghatározható a m2-e?  Saját  érdekében differenciált mértékben állapíthat meg 
díjakat az önkormányzat, a korlátozást jelentı döntések ellen szólalt fel az 
Alkotmánybíróság. A közeli településen Kaposváron az illetékes mozgóárusítást 
bizonyos helyen megtiltotta, más helyen engedélyezte hasonló elvek alapján. 
Megfelel-e nagyjából ennek az elvnek? Nem korlátoz a jelenlegi rendeletünk. Azonos 
feltételeket teremt-e? Nem! Kisebb terhet jelent a mozgóboltosnak a díj fizetése, mint 
az itteni boltban mőködınek a fenntartás. A lakosság ellátását szolgálja –e, korlátozza-
e a versenyt, helyi érdeket képviseli-e? Rendelet nem annyira rossz, 1. sz. mell. 2 
pontját kell értelmezni. Gépjármőtípus függı, hogy mekkora a mozgó jármő területe, 
ha ezt alkalmaznák, akkor a törvényekhez , az igényekhez jobban lehetne talán 
közelíteni.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı az illetékes jegyzı kérelemre adja ki. Azt lehet, 

hogy bizonyos területekre megmondja az önkormányzat pl. forgalomkorlátozási 
okokból, hogy nem lehet mozgóárusítás, de az egész településrıl kitiltani nem lehet. A 
rendelet melléklete a mozgóárusításokra vonatkozóan napra mondja meg a fizetendı 
díjat, mivel nem gépjármő típusra szabályoz, de ezt is lehet. Ezen díjjal, ha mindennap 
árul a mozgóárus, közel hasonló díjat fizet, mint a helyi vállalkozó adóban. A 
rendeletet a díjra vonatkozóan is felül lehet vizsgálni, de ezen beadvány miatt 
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jelentısen megemelni az lenne diszkriminatív, és az Alkotmánybíróság sem fogadná 
el.  

 
- Wittmann Dezsı : Akár lehetne a díj mértéke a kocsi alapterülete szorozva 10-szer. 

 
- Tombor János: Véleménye szerint azok a rendeletek, törvények amik hatályosak, nem 

egyformán bírálják el a mozgó és a fix árusítás szabályait. Itt van a diszkrimináció 
sajnos. Hol van a WC-zés szabályai rögzítve, van-e vízmintavételi engedélye? Nagyon 
sok mindent árulhat, a  fixnél nem megengedett egy mérlegen mérni mindent, 
megfogni egymás után az egyéb élelmiszereket. Egy helyen van  minden a 
mozgóboltban, és úgy adja oda, hogy nem most utána kezet sajnos. Észre lehet venni a 
helyi boltban ez miatt  forgalmon a csökkenést. Kenyeres is észreveszi, hogy kevesebb 
fogy. Forgalom részét leveszik, létszámot kell majd csökkenteniük a helyieknek, a 
dolgozók akár munkanélküliek lehetnek. Költségeik nem változnak, úgy gondolja, 
hogy ezzel a helyiek mindenképpen sújtva vannak. Iparőzési adót, kommunális adót, 
szemétszállítást fizetnek Minden vállalkozó helyben iparőzési adót fizet.  Volt olyan 
település , amelyik megtiltotta, hogy bemenjen a faluba. A családgondozók több idıs 
embernek is bevásárolnak a helyi boltokban, véleménye szerint az ilyen mozgóárusok 
sorvasztják el a kistelepülésen a boltokat. Utána mi lesz, ha megszőnnek a helyi 
boltok? Mint képviselı és mint érdekelt is azt mondja, hogy a  helyi vállalkozókat meg 
kell védeni.  

 
- Fonai Jenı- Úgy gondolja, hogy erre mindenképpen vissza kell térni, versenyhelyzet 

van, de lehet irányítani ezt.  
 

- Tombor János: Mindig azt mondja, hogy „aki pénzt visz el a faluból, az adjon vissza a 
településre”. Legyenek egyformán mérve a helyiek minden vállalkozóval.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı  Javasolja, hogy a rendelet szükséges módosítására 

győjtsenek javaslatokat, akár a  vállalkozóktól is, és ennek fügvényében, ha szükséges 
felül lehet vizsgálni a rendeletet, erre vonatkozóan várja a javaslatokat, hogy ne neki 
kelljen ezt kitalálni.   

 
- Zsalakó Ernı-polgármester  javasolja lezárni a vitát azzal, hogy a májusi ülésre 

kellene idehozni a tervezetet, május 5-ig várják a javaslatokat. Ennek függvényében 
áttekintik, hogy mit lehetne és kellene szabályozni a rendeletben.  

 
- Gobányi Sándor: A lezárás elıtt még szót kér.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester lezárta már a vitát. 

 
- Gobányi Sándor-  Úgy gondolja, hogy ezzel ezt nem lehet lezárni, mivel az árusok ne 

mástól, hanem a testülettıl tudják meg az álláspontot és az alábbi határozati javaslatot 
kéri elfogadni, amit felolvas.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz a képviselı úr által felolvasott javaslat 

elfogadására.  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
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44/2010. /III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a mozgóárusítással kapcsolatos beadványra a helyi 
vállalkozóknak az alábbi tájékoztatást adja:  

1. A képviselı-testület kötelességnek tartja a lakosság kereskedelmi ellátásnak lehetıség 
szerint legkedvezıbb feltételek melletti biztosítását a törvények és rendeletek által 
biztosított keretek között. 

2. A képviselı-testület kinyilvánítja, hogy Batéban alkalmi árusítást ,mozgóboltból 
történı árusítást, javító és szolgáltató tevékenységet végezni Baté Község 
Önkormányzat Képviselı-testületének  a közterület rendeltetéstıl eltérı cél 
használatának általános szabályairól szóló 3/2005./III.3/ rendeletében foglaltak 
szerint lehet. 

3. A képviselı-testület felkéri a polgármestert, hogy a fenti rendeletben foglaltaknak 
megfelelıen járjon el, a rendeletben foglaltakat ellenıriztesse, ellenırizze. 
Intézkedéseirıl, az ellenırzések tapasztalatiról tájékoztassa a képviselı-testületet. 

4. A közterület használat ellenırzési tapasztalatainak  felhasználásával a képviselı-
testület felülvizsgálja a rendeletét 2010. május 31-ig.   

 
Határidı: 2010. május 31.  
Felelıs: polgármester 

 
11. Támogatási kérelmek 

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
a) Ring SC  Club Kaposvár kérelme 
b) Kaposvár MJV. Kérelme tőzoltóság eszközfejlesztésre 
c) Kötél Egyesület kérelme 
d) Bogáthy Gábor zenekarvezetı támogatási kérelme 

 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester az elıterjesztésnek megfelelıen javasolja a támogatásokat.  
 

- Tombor János: A  Kötél egyesületnek 30 e Ft helyett  50 e Ft-ot javasol . Emlékszik 
arra, hogy 6-8 éve voltak az önkormányzatnak  tatami szınyegei, amit  kölcsön adtak 
Mosdósnak, esetleg nem lehetne ezt oda adni  Nagyberki iskolában sportolóknak?  

  
- Zsalakó Ernı-polgármester : ennek utána néz. 

     
- Bızsöny András: sokalja a tőzoltóknak az összeget, akár lehetne ıket zászlókitőzésre 

is  fel kérni. Úgy gondolja, ha valamit ad a testület, akkor valamit kérjen is érte.  
 

- Gobányi Sándor: Úgy érzi, hogy a  saját, helyi  egyesületek kicsit alaposabb kérelmet 
adtak, és azt is igen megnyirbálták. A saját ügyek rendezésén túl ami marad akkor azt 
adják. Ring SC-nek reális a 20 e Ft-ot kér 10 e Ft-os javaslat . A  Kötél Egyesület 30 e 
Ft-ot kér, javasol részükre  60 e Ft-ot adni. Ez egy elfogadott számítás a tőzoltóságé, 
ha a közteherviselés megvalósul, akkor legyen, ha nem akkor 20 e Ft-tal csökkenjen a 
támogatás. A zenekar ügyében szintén korlátozást javasol az összegben.  

 
- Fonai Jenı: az eredetit javaslatot támogatná. Úgy gondolja, hogy a tőzoltóság egy civil 

szervezettel nem hasonlítható össze.  
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- Gobányi Sándor : ha létszámarányosan van a kivonulási körzet kiosztva a tőzoltóság 

támogatása , akkor annyi legyen amennyit kérnek.  
 

- Bızsöny András -  A Kötél Egyesületnek ı is  javasolja 60 –e Ft-ot, tőzoltóságnál 
tartózkodik.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester az alábbi javaslatokat teszi Ring SC-nek 10 e Ft-ot, 

Tőzoltóságnak a kért támogatást, Kötél Egyesületnek 60 e Ft-os, Bogáthy Zenekarnak 
30 e Ft-ot.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza:  
 
45/2010. /III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a Ring Sport Club Kaposvár, Szondi Gy. u. 7. szám 
szervezet részére egyszeri 10.000,-Ft támogatást állapít meg a településrıl az egyesületnél 
versenyzı sportolók sportruházatának támogatásaként. 
Kéri a polgármestert a támogatás utalására.  
 
Határidı: 2010. április 15. 
Felelıs: polgármester 
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
46/2010. /III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete Kaposvár Megyei Jogú Város Polgármestere által 
kért Kaposvári Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság  eszközbeszerzéséhez 198.560 Ft-tal 
hozzájárul. 
 
Kéri a polgármestert, hogy intézkedjen a támogatás utalásáról.  
 
Határidı: 2010. 05.31. 
Felelıs: polgármester 
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
47/2010. /III.31./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a Kötél kaposvári Önkéntes Tőzoltó és Életmentı 
Egyesület Kaposvár, Fı u. 47. . szám szervezet részére egyszeri 60.000,-Ft támogatást állapít 
meg új (használt) autó beszerzéséhez és a településen 2009. évben végzett munkájuk 
elismeréseként (mikulás napi rendezvény).  
Kéri a polgármestert a támogatás utalására.  
 
Határidı: 2010. április 15. 
Felelıs: polgármester 
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Baté önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozza:  
 
48/2010./III.31./ sz. Baté önkormányzat kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a kaposvári Nagyboldogasszony Római Katolikus 
Gimnázium alapfokú Mővészetoktatási Intézmény fúvószenekarának 30.000, Ft támogatást 
állapít meg CD lemezük kiadásában.  
Kéri a polgármestert a támogatás utalására.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester  
 

12. Kisebbségi szavazatszámláló bizottsági tagok megválasztása 
Elıadó: Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester kéri a körjegyzıt, hogy ismertesse a javasolt bizottsági 

tagokat. 
  
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı az alábbi batéi állandó lakcímő bizottsági tagokat 

javasolja kisebbségi szavazatszámláló bizottságba:   Balatincz Attiláné Baté, Fı u. 17.,  
Kárnyáczki Ferenc Baté, Petıfi u. 70., Horváth Zoltánné Baté, Borostyán köz 11. ,  
Orbánné Kántás Gabriella Baté, Fı u. 52.,  Pápai Adrienn Baté, Hársfa u. 7. 

 
 

- Horváth Ernı – CKÖ elnöke megkérdezi, hogy a  kisebbségi önkormányzat miért nem 
delegálhatott ide tagokat?  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı a választási törvény alapján a megbízott bizottsági 

tagokra javaslatot a jegyzı tesz. A delegálásra is lesz lehetıség a választások elıtt 
minden jelöltnek.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz a személyek megválasztására.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
49/2010./III.31./ sz. Baté önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a körjegyzı javaslata alapján az 1997.évi c. tv. 115/D 
§-a alapján Baté községben a kisebbségi szavazatszámláló bizottságba az alábbi tagokat 
választja:  
- Balatincz Attiláné Baté, Fı u. 17.  
- Kárnyáczki Ferenc Baté, Petıfi u. 70. 
- Horváth Zoltánné Baté, Borostyán köz 11.  
- Orbánné Kántás Gabriella Baté, Fı u. 52.  
- Pápai Adrienn Baté, Hársfa u. 7. 
 
Határidı. Azonnal 
Felelı. Körjegyzı 
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 A polgármester zárt ülést rendel el, a testület így folytatja tovább a munkáját.  
 

K.m.f. 
 
 
Zsalakó Ernı                                                                           Patakiné Kercsó Szilvia 
Polgármester                                                                           körjegyzı  
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